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Delegatia Comisiei de la Venetia se întâlneste cu reprezentantii Parlamentului |

Iordache: Ei nu sunt Dumnezei

Delegatia Comisiei de la Venetia se va întâlni joi cu reprezentantii Parlamentului, discutiile urmând sa

vizeze modificarea legilor Justitiei. Echipa Comisiei de la Venetia a avut a avut întrevederi miercuri cu

presedintele Klaus Iohannis si cu ministrul demisionar al Justitiei, Tudorel Toader. 

Vicepresedintele Camerei Deputatilor Florin Iordache a declarat ca expertii Comisiei de la Venetia „nu sunt

Dumnezei”, România fiind tara suverana, iar expertii neputând sa spuna Parlamentului cum sa legifereze în acord

cu Legea fundamentala.

„Punctul meu de vedere va fi asa: ei nu sunt Dumnezei. Vin sa se informeze, vin sa faca anumite recomandari, dar

România pâna la urma este stat suveran. Pâna la urma niste experti de oriunde în lume, ca stiu de unde vin, ce

poate sa îi spuna Parlamentului României? Sa se opreasca din legiferare? Poate sa îmi spuna mie cineva ca nu pot

legifera în concordanta cu Constitutia României?”, a afirmat Florin Iordache, miercuri seara la Realitatea TV.

Acesta a adaugat ca delegatia Comisiei de la Venetia va discuta cu reprezentanti ai Parlamentului despre

ordonantele de urgenta care au modificat legile justitiei, pentru ca PNL, USR si Klaus Iohannis a transmis ca se

întâmpla „grozavii” cu legile justitiei.

„Ei vin mâine (joi – n.r.) sa discutam despre ordonantele care vizeaza legile justitiei pentru ca pârâciosii de

serviciu, adica USR, PNL si Klaus Iohannis au sesizat Comisia de la Venetia ca vezi Doamne nu stiu ce grozavii

se întâmpla cu legile justitiei. S-au dat patru ordonante 90, 92, 7 si 12, cele care în linii mari au pus în concordanta

cele trei legi ale justitiei, pentru ca cele trei legi ale justitiei, daca suntem corecti, aveau anumite neconcordante

între ele. De la buna functionare a Sectiei specializate, de la promovarea în magistratura, de la modul în care se

raporteaza o institutie fata de alta, Inspectia Judiciara fata de CSM. Aceste ordonante, în parte, au fost necesare, în

parte cred ca s-a depasit, cum a fost avea chestiune ca posibilitatea ca un judecator sa poata ajunge si procuror

general, dar în sfârsit, sunt chestiuni criticabile în acele ordonante. Una peste alta acesti experti vin mâine (joi –

n.r.). S-au întâlnit azi cu serie de institutii, de la presedinte pâna la Minsiterul Justitiei. Mâine se vad cu noi, cu

CSM si Inspectia Judiciara”, a conchis deputatul PSD.

Vicepresedintele Camerei Deputatilor, Florin Iordache, a anuntat, marti, ca întâlnirea dintre Comisia de la Venetia

si reprezentantii Parlamentului va avea loc joi. El a afirmat ca discutiile se vor baza pe legile justitiei, nu pe

modificarea codurilor penale.

”Comisia de la Venetia se va întâlni cu noi joi. Pâna atunci reprezentantii Comisiei de la Venetia se vor întâlni cu

reprezentantii Ministerului Justitiei, CSM si asa mai departe. Comisia de la Venetia va veni punctual sa discute pe

legile justitiei. Asa cum stiti, pârâciosii de serviciu, PNL si USR, au mers la Strasbourg si s-au plâns ca nu stiu ce

s-a întâmplat. În aceste conditii Comisia de la Venetia a venit sa vada daca OUG 90,92,7, prin modificarile care

s-au facut s-au adus atingere la legile justitiei. Vom avea un punct de vedere la aceasta întâlnire, dar nu avea nicio

legatura modificarea Codului penal cu discutia pe legile justitiei cu reprezentantii Comisiei de la Venetia. De aceea

nu am amânat discutiile”, a declarat Florin Iordache, în Parlament.

Întrebat daca se asteapta ca expertii de la Venetia sa critice modificarile aduse Codului penal, Iordache a raspuns:

„Criticile pe care le-a avut Comisia de la Venetia le-am explicat celor care au vrut sa auda. Cine vrea sa critice,

poate sa critice indiferent de argumentele aduse de noi. Legislatia si deciziile CCR tin cont si de tratatele si de

legislatia internationala cât si de acele prevederi pe care cineva doreste sa le critice. Cine e de buna credinta le ia

ca atare, cine nu e de buna credinta ataca si contesta la infinit”.
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Întâlnirea are loc dupa ce Parlamentului a aprobat proiectele de lege privind modificarea Codului penal si Codului

de procedura penala.

Întâlnirea dintre Toader si delegatia Comisiei de la Venetia

Ministrul demisionar al Justitiei a avut o întrevedere, miercuri dimineata, cu delegatia Comisiei de la Venetia,

subiectele abordate fiind modificarea celor trei legi ale justitiei si ordonantele de urgenta ale Guvernului în

domeniu, anunta Tudorel Toader.

"În data de 24 aprilie 2019, ministrul justitiei, Tudorel Toader, a avut o întrevedere, la sediul Ministerului Justitiei,

cu delegatia Comisiei Europene pentru Democratie prin Drept (Comisia de la Venetia), compusa din doamna

Claire Bazy-Malaurie, domnul Martin Kuijer, domnul Nicolae Esanu, domnul Kaarlo Tuori (membri ai Comisiei

de la Venetia) si domnul Grigory Dikov (Secretariatul Comisiei de la Venetia)", se arata într-un comunicat de

presa postat pe pagina de Facebook a lui Tudorel Toader.

Ministrul demisionar al Justitiei precizeaza ca subiectele abordate în cadrul discutiei au vizat aspecte privitoare la

legile justitiei, cu un accent pe cele cinci ordonante de urgenta ale Guvernului initiate de catre Ministerul Justitiei

si adoptate în perioada septembrie 2018 – martie 2019, respectiv OUG nr. 77/2018, OUG nr. 90/2018, OUG nr.

92/2018, OUG nr. 7/2019 si OUG nr. 12/2019.

Şi Klaus Iohannis a discutat cu delegatia Comisiei de la Venetia despre OUG emise în domeniul justitiei, a

informat Administratia Prezidentiala Şeful statului le-a spus oficialilor straini ca PSD foloseste excesiv

ordonantele de urgenta, iar acest lucru a devenit o „problema serioasa”.

Şeful statului a discutat, miercuri la Palatul Cotroceni, cu delegatia Comisiei Europene pentru Democratie prin

Drept a Consiliului Europei (Comisia de la Venetia), despre evolutiile legislative din domeniul justitiei generate de

adoptarea, de catre Guvern a celor cinci ordonante de urgenta începând cu luna septembrie 2018 (OUG nr.

77/2018, OUG nr. 90/2018, OUG nr. 92/2018, OUG nr. 7/2019 si OUG nr. 12/2019), a transmis Administratia

Prezidentiala, într-un comunicat de presa remis, miercuri, MEDIAFAX.

„În cadrul discutiilor, Presedintele României si-a exprimat nemultumirea fata de modul defectuos în care PSD

legifereaza, cel mai recent exemplu fiind adoptarea modificarilor la Codurile Penale. Acest mod de legiferare are

un caracter extrem de nociv si creeaza, deliberat, instabilitate în interiorul sistemului de justitie”, a mai precizat

sursa citata.

Reprezentantii Comisiei de la Venetia sunt saptamâna aceasta în România pentru a avea discutii cu reprezentantii

institutiilor de forta din justitie pe tema modificarii legilor Justitiei, a înfiintarii Sectiei de Investigare a

Infractiunilor din Justitie (SIIJ) si a modificarilor preconizate de puterea PSD-ALDE la codurilor penale, pregatita

de puterea PSD-ALDE, au declarat pentru MEDIAFAX surse autorizate din domeniul justitiei.

Delegatia are programate întâlniri si cu membrii din conducerea Înaltei Curti de Casatie si Justitie (ÎCCJ), a

Parchetului de pe lânga Înalta Curtea de Casatie si Justitie (PÎCCJ), a Directiei Nationale Anticoruptie (DNA) si a

Sectiei de Investigare a Infractiunilor în Justitie.
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